
 

 

Beantwoording vragen voorafgaand aan de raadscommissie 

 

Nummer DOC-20-255989 

Zaaknummer Z-19-083029 

Naam commissielid J. de Vries 

Fractie VVD 

Onderwerp Commissievragen VVD (J. de Vries) raadscie. 14-5 Kaders 

recycleplan (voorheen Gemeentelijk Grondstoffenplan) 

Datum waarop de vraag is gesteld 11 mei 2020 

Beantwoording uiterlijk woensdag 15:00 uur, voorafgaand aan de raadscommissie. 

Portefeuillehouder  

Afdeling  

 

 

1.  HVC heeft de bevolking in haar verzorgingsgebied bevraagd naar het recycletarief. Zo’n 

5000 personen. Er staat in hun white paper keurig vermeld hoe de uitslag in % in 

Medemblik is, 43% is positief over het idee, 24% neutraal, 29% negatief. Maar is bekend 

hoeveel mensen er hier in Medemblik bevraagd zijn? In totaal 5023, maar hun 

verzorgingsgebied is nogal groot.. om hoeveel ging het hier? Percentages zeggen niet 

zoveel. 

antwoord  Er hebben 170 inwoners van Medemblik meegedaan aan het onderzoek. Ondanks het 

geringe aantal is het onderzoek volgens I&O Research representatief. 

2. HVC spreekt over extra handhaving vooral in de eerste maanden om dumpingen in de 

openbare ruimte/natuur tegen te gaan. En op de kwaliteit van het aangeboden afval. 

Waarom speelt dit alleen in de eerste maanden na invoering? Hardleerse, onverschillige 

mensen houd je altijd. 

Antwoord In de startperiode wordt de inzet van handhaving en afvalcoaching gebruikt om alle 

inwoners te informeren over het nieuwe systeem. Het overgrote merendeel zal alleen 

deze periode nodig hebben.  

De hardleerse en onverschillige mensen zijn er inderdaad altijd. Die zijn er nu ook. Als 

er in Medemblik wordt gekozen voor het reycletariefsysteem, dan wordt er een 

nulmeting uitgevoerd naar de hoeveelheid bijplaatsingen en dumpingen die onder het 

huidige inzamelsysteem al plaatsvindt. Op die manier kunnen we beoordelen of de 

bijplaatsingen en zwerfafval ook daadwerkelijk stijgen door het systeem. Anders wordt 

alles gelinkt aan het nieuwe systeem, terwijl er met het huidige systeem ook zwerfafval 

en bijgeplaatst afval is. Terugdringen naar nul is dan geen realistisch doel om na te 

streven. Met een nulmeting van de huidige situatie is de gemeente goed in staat om de 

situatie na invoering van het recycletarief continu te monitoren en in te grijpen waar 

nodig. 

 



 

 

3. Hoe wordt deze handhaving georganiseerd? Moeten onze boa’s dat doen of komen ze 

zelf met handhavers? 

Antwoord De gemeente heeft de handhavende bevoegdheid en zal boa’s inzetten. De inzet van 

afvalcoaching is van HVC. Afvalcoaches hebben geen bevoegdheid tot handhaven. 

Hoeveel extra inzet van HVC en de gemeente in de beginperiode nodig is, komt in de 

uitwerking te staan. 

4. Zijn er voorbeelden van elders dat dit handhaven afdoende hielp? Het wordt mij hier 

wat erg makkelijk voorgesteld. 

Antwoord Het is geen nieuw systeem. Meer dan de helft van de gemeenten in Nederland heeft al 

een recycletarief. Deze gemeenten hebben lagere afvalbeheerskosten en een lagere 

afvalstoffenhefing. Er zijn dan ook voldoende ervaringen van gemeenten waarbij de 

extra inzet alleen in het begin nodig is.  

 

HVC volgt de ontwikkelingen in de gemeenten die het recycletarief al hebben. Op basis 

hiervan heeft HVC de doorrekening gemaakt en aangegeven wat er nodig is om te 

komen tot een succesvol systeem. 

 

Buiten Organisatieadvies begeleidt ons procesmatig in dit traject. Zij hebben dit al 

eerder voor meerdere gemeenten gedaan en delen dezelfde ervaringen.  

 

Bij de ROVA-gemeenten (regio’s IJssel-Vecht, Achterhoek en Eemland) hebben 18 van 

de 23 gemeenten het recycletariefsysteem. Zij geven aan dat extra inzet van 

handhaving en afvalcoaching in het begin nodig is, structurele inzet is niet aan de orde 

geweest. 

 

 

 


